
PROTOKÓŁ Nr   18/ 2020 
z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy Wijewo odbytego  

w dniu  8 września 2020 r. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

Członkowie Komisji zgodnie z listą obecności.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

oraz 

Wójt Gminy Wijewo – Pan Mieczysław Drożdżyński 

Zastępca Wójta Gminy Wijewo – Pan Leszek Józefczak  

Skarbnik Gminy Wijewo – Pani Krystyna Piasna-Białas 

Sekretarz Gminy Wijewo – Pani Aneta Bajon 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie.   

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez 

Gminę Wijewo nieruchomości od osób fizycznych. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Wijewo, na nieruchomość stanowiącą własność Państwowego 

Gospodarstwa Leśnego - Nadleśnictwo Włoszakowice. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa  

w Gminie Wijewo  na rok szkolny 2020/2021. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/246/2018 Rady Gminy 

Wijewo z dnia 21 maja 2018r. w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Wijewo 

zmienionej uchwałą nr XLVI/259/2018 Rady Gminy Wijewo z dnia 30 lipca 2018 r. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/86/2019 Rady Gminy 

Wijewo z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wijewo na lata 2020-2042. 

9. Sprawy bieżące. 

10. Zapytania i wolne wnioski. 

11. Zakończenie. 

 

Ad. pkt 1. 

 

Obrady Komisji Stałych Rady Gminy otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Rąk  

i o dalsze prowadzenie posiedzenia poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetowo-Socjalnej 

Pana Radosława Zamiatałę. Przewodniczący obrad przywitał obecnych na sali radnych i gości oraz 

przedstawił porządek obrad. 

 

Ad. pkt 2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie   

                   przez Gminę Wijewo nieruchomości od osób fizycznych. 

 

Kierownik Referatu Budownictwa, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pani Anna Włoczewska-Grys 

przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że przedmiotem nieodpłatnego nabycia jest 

nieruchomość należąca do osób fizycznych, stanowiąca obecnie fragment odcinka jedynej drogi 

dojazdowej do Brenna – Ostów. Poinformowała również, że nabycie nieruchomości umożliwi 

budowę drogi, która spełniać będzie odpowiednie wymogi i zapewni bezpieczeństwo licznie 

poruszających się po niej mieszkańców i turystów, a także przyczyni się do polepszenia jakości 

życia jej użytkowników. 

 



Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. pkt 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości  

                 stanowiącej własność Gminy Wijewo, na nieruchomość stanowiącą własność  

                 Państwowego Gospodarstwa Leśnego - Nadleśnictwo Włoszakowice. 

 

Kierownik Referatu Budownictwa, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pani Anna Włoczewska-Grys 

przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że przejęcie na rzecz Gminy Wijewo 

nieruchomości oznaczonej zapewni mieszkańcom wsi Przylesie swobodny dojazd  

do miejscowości, a Gminie pozwoli na prowadzanie koniecznych robót w zakresie naprawy oraz 

utrzymania przedmiotowej drogi. Poinformowała również, że został  sporządzony operat przez 

rzeczoznawcę majątkowego, który wycenił w porównywalnych kwotach obie drogi. Droga 

Nadleśnictwa jest urządzona oraz szersza natomiast droga gminna jest drogą gruntową i węższą, 

dlatego wartość tych dróg jest podobna.  

  

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa  

                    w Gminie Wijewo  na rok szkolny 2020/2021. 

 

Sekretarz Gminy Pani Aneta Bajon przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że Ustawa 

Prawo oświatowe zobowiązuje radę gminy do określenia w drodze uchwały średniej ceny jednostki 

paliwa w gminie na każdy rok szkolny. Poinformowała również, że rodzicom niepełnosprawnych 

uczniów, którzy zapewniają swym dzieciom transport i opiekę w czasie przewozu do szkoły 

(przedszkola lub ośrodka) przysługuje zwrot kosztów przewozu uczniów oraz rodziców.  

 

Radny Pan Edward Nyczko zwrócił uwagę, że do ustalenia średniej ceny jednostki paliwa 

uwzględniono osiem ostatnich miesięcy, gdzie ceny znacząco spadły w wyniku panującej epidemii 

koronawirusa. Radny zwrócił się z zapytaniem czy istnieje możliwość zmiany uchwały w ciągu 

roku szkolnego w przypadku wzrostu cen? 

 

Sekretarz Gminy Pani Aneta Bajon poinformowała, że ustawodawca nie przewidział możliwości 

zmiany uchwały na dany roku szkolny. 

 

Do projektu uchwały nie wniesiono więcej uwag. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/246/2018 Rady  

                   Gminy Wijewo z dnia 21 maja 2018r. w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania  

                   pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie  

                   Gminy Wijewo zmienionej uchwałą nr XLVI/259/2018 Rady Gminy Wijewo z dnia  

                   30 lipca 2018 r. 

 

Sekretarz Gminy Pani Aneta Bajon przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że pomoc 

materialna jest udzielana uczniom w celu zmniejszenia różnic w dostępie do edukacji, 

umożliwienia pokonywania barier dostępu do edukacji wynikających z trudnej sytuacji materialnej 

ucznia, a także wspierania edukacji uczniów zdolnych.  

Poinformowała również o wprowadzonych zmianach, które polegają na doprecyzowaniu zapisów 

regulaminu w zakresie form udzielania stypendium szkolnego określonych w § 8 i 9 regulaminu 

oraz dodaniu zapisu informującego, iż pomoc materialna o charakterze socjalnym zostanie 

uruchomiona po otrzymaniu dotacji celowej z budżetu państwa. 
 

 



 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/86/2019 Rady  

                    Gminy Wijewo z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu  

                    Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  

                    Narkomanii na rok 2020. 

 

Sekretarz Gminy Pani Aneta Bajon przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że w związku  

z panującym na terenie Polski stanem epidemii nie został zrealizowany w tym roku wypoczynek 

letni z programem i terapią dla dzieci z rodzin z grup ryzyka. Zaplanowane  

na to zadanie środki w kwocie 18.000,00 zł zostały rozdzielone na realizację zadań Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w roku 2020 r. w taki sposób, że: 

1) zwiększono koszt zadania o 5.000,00 zł. na organizowanie i prowadzenie na terenie 

placówek oświatowych programów profilaktycznych na temat tytoniu, alkoholu i przemocy 

dla dzieci, młodzieży rodziców i nauczycieli.. 

2) zwiększono koszt zadania o 7.000,00 zł. na organizowanie zajęć z dziećmi z rodzin z grup 

ryzyka w ramach integracji z rówieśnikami. Dofinasowanie imprez rekreacyjno-sportowych 

promujących zdrowy styl życia poprzez poprawę sposobu żywienia, stanu odżywiania oraz 

aktywności fizycznej społeczeństwa. 

3) zwiększono koszt zadania o 2.000,00 zł. na współpracę z placówkami służb zdrowia  

i policji oraz ich doposażenie  w urządzenia i materiały zapewniające właściwą realizację 

zadań profilaktycznych. Wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób 

fizycznych, służącej rozwiązywaniu problemów alkoholowych. 

4) zwiększono koszt zadania o 2.000,00 zł. na zakup i rozprowadzanie materiałów 

informacyjno-edukacyjnych broszury, ulotki. 

5) zwiększono koszt zadania o 2.000,00 zł. na dofinansowanie szkoleń, kursów 

specjalistycznych, delegacji, zwrotu kosztów podróży służbowych oraz wynagrodzenia dla 

osób pracujących w Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych według 

zasad jak dla pracowników samorządowych 
 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

 

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Piasna-Białas przedstawiła projekt uchwały i poinformowała,  

że zmiany w planie dochodów dotyczą świadczeń wychowawczych, gdzie w § 2060 zwiększono 

plan dotacji o kwotę 14.000,00 zł. Środki wprowadzono na podstawie informacji otrzymanej  

od Wojewody Wielkopolskiego w piśmie Nr FB-I.3111.283.2020.7 z dnia 28 sierpnia 2020 r., 

która zwiększa plan dotacji  z przeznaczeniem na realizację ustawy z dnia 11 lutego 2016 r.  

o pomocy państwa w wychowaniu dzieci. Skarbnik Gminy poinformowała również, że zmiany  

w planie wydatków dotyczą rozdziału - Plany zagospodarowania przestrzennego, gdzie w § 4170 

zmniejsza się plan wydatków o kwotę 30.000,00 zł natomiast w § 4390 zmniejsza się plan 

wydatków o kwotę 31.600,00 zł. Umniejszenie wydatków nastąpiło z tyt. opracowania studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego w roku bieżącym. Zadanie będzie 

realizowane w latach 2021-2022. Zmiany dotyczą także rozdziału - Przeciwdziałanie 

alkoholizmowi, gdzie w § 4170 zwiększa się plan wydatków  o kwotę 2.000,00 zł, w § 4210 

zwiększa się plan wydatków o kwotę 11.000,00 zł oraz w § 4300 zmniejsza się plan wydatków  

o kwotę 13.000,00 zł. Zmiany wprowadzone w tym rozdziale mają charakter czyszczący  

i związane są z  wprowadzonymi zmianami do Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. Zadania wcześniej przyjęte nie mogły być zrealizowane ze względu  

na panujący stan epidemii. 



 

W rozdziale - Pozostała działalność, w § 4270 zwiększono plan wydatków o kwotę 55.000,00 zł 

natomiast w § 6050 zwiększono plan wydatków inwestycyjnych o kwotę 6.600,00 zł. Zmiany 

dotyczą zwiększonych wydatków w roku bieżącym przy realizacji  zadania w ramach programu 

Wieloletniego „Senior+”, oraz programu „Klub Seniora w Gminie Wijewo!”. W rozdziale - 

Świadczenie wychowawcze, w § 3110 zwiększono plan wydatków o kwotę 13.881,00 zł natomiast 

w § 4210 zwiększono plan wydatków o kwotę 119,00 zł. Zmiany w planie wynikają  

z otrzymanej dotacji przeznaczonej na realizację ustawy z dnia 11 lutego 2016 r. o pomocy 

państwa w wychowaniu dzieci. W rozdziale - Pozostała działalność, w  § 4210 zwiększono plan 

wydatków o kwotę 1.125,55 zł natomiast w § 4300 umniejszono plan  wydatków o kwotę 1.211,00 

zł. Uzyskane środki z dotacji zostaną wykorzystane na zakupy w dziale Kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego czyli w dziale w którym występują wydatki ze środków funduszy 

sołeckich. W rozdziale 92601 - Obiekty sportowe, w § 6050 zwiększono plan wydatków o kwotę 

1.211,00 zł. Wprowadzone zmiany dotyczą zmiany przedsięwzięć  realizowanych w ramach 

funduszu sołeckiego wsi Potrzebowo. Zrezygnowano z organizacji festynu rodzinnego - rozdział 

92195 i modernizacji budynku do obsługi imprez sportowych na rzecz dofinansowania zakupu 

placu zabaw w tej miejscowości. 

 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej  

                   Gminy Wijewo na lata 2020-2042. 

 

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Piasna-Białas przedstawiła projekt uchwały i poinformowała,  

że zgodnie ze zmianami w budżecie w 2020 roku, dokonano następujących zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Wijewo na lata 2020-2042. Dodano przedsięwzięcie pn. 

Opracowanie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Wijewo. Przedsięwzięcie będzie realizowane w latach 2021-2022. Łączne, planowane nakłady 

finansowe na to zadania wynoszą 73.800,00 zł. Skarbnik Gminy poinformowała również,  

że dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 

1. Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Potrzebowo - zwiększono limit  

      wydatków na to przedsięwzięcie w 2021 roku, stosownie zaktualizowano limit zobowiązań  

      oraz łączne  nakłady finansowe; 

2. Wspieramy lokalną społeczność - Klub Seniora w Gminie Wijewo!- zwiększono limit    

     wydatków na to przedsięwzięcie w 2020 roku, stosownie zaktualizowano limit zobowiązań oraz    

     łączne nakłady finansowe. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 9. Sprawy bieżące. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Rąk przedstawiła zebranym treść pism, które wpłynęły 

do biura rady: 

 

1. Skarga Prokuratora Rejonowego w Lesznie na uchwałę nr XLIV/313/2014 Rady Gminy 

Wijewo z dnia 29 września 2014 r. w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Brenno. 

2. Skarga Prokuratora Rejonowego w Lesznie na uchwałę nr XLIV/314/2014 Rady Gminy 

Wijewo z dnia 29 września 2014 r. w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Miastko. 

3. Skarga Prokuratora Rejonowego w Lesznie na uchwałę nr XLIV/315/2014 Rady Gminy 

Wijewo z dnia 29 września 2014 r. w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Potrzebowo. 

 



4. Skarga Prokuratora Rejonowego w Lesznie na uchwałę nr XLIV/316/2014 Rady Gminy 

Wijewo z dnia 29 września 2014 r. w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Przylesie. 

5. Skarga Prokuratora Rejonowego w Lesznie na uchwałę nr XLIV/317/2014 Rady Gminy 

Wijewo z dnia 29 września 2014 r. w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Radomyśl. 

6. Skarga Prokuratora Rejonowego w Lesznie na uchwałę nr XLIV/318/2014 Rady Gminy 

Wijewo z dnia 29 września 2014 r. w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Wijewo. 

7. Skarga Prokuratora Rejonowego w Lesznie na uchwałę nr XLIV/319/2014 Rady Gminy 

Wijewo z dnia 29 września 2014 r. w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Zaborówiec. 

8. Wniosek Ochotniczej Straży Pożarnej w Wijewie w sprawie dofinansowania do zakupu 

pralki oraz suszarki do prania ubrań specjalnych.  

 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że skargi zasługują  

na uwzględnienie, gdyż argumenty są zasadne, znajdują odzwierciedlenie w obowiązujących 

przepisach prawa, a także w aktualnym orzecznictwie sądów administracyjnych.  Poinformował 

również, że w najbliższym czasie przygotowane zostaną nowe projekty uchwał, które zostaną 

dostosowane do obowiązujących przepisów. Wójt odniósł się też do wniosku OSP w Wijewie  

i oznajmił, że po zapoznaniu się bliżej z tematem zostanie podjęta decyzja o zakupie, 

dofinansowaniu bądź zleceniu prania mundurów do pralni chemicznej.  

 

Ad. pkt. 10. Zapytania i wolne wnioski. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Rąk ze względów bezpieczeństwa zawnioskowała  

o zamontowanie znaków zakazu dla samochodów ciężarowych na ulicy Ogrodowej  

w Brennie. 

 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że zostaną zamontowane znaki 

zakazu wjazdu pojazdów powyżej 5 t. 

 

Radna Pani Danuta Leśna zawnioskowała o wyczyszczenie studzienki na ulicy Piłsudskiego  

w Wijewie a także zwróciła się z zapytaniem czy zostaną zamontowane lampy przy drodze nr 305 

w kierunku ul. Siedmiórki. 

 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że prawdopodobnie jest już 

położona instalacja ziemna natomiast lampy zostaną dokupione.   

 

Radny Pan Tomasz Furmańczak zwrócił się z zapytaniem, kiedy zostanie wylany asfalt 

oraz zgłosił błąd techniczny chodnika na ulicy Niwka w Brennie. 

 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że wszystkie czynności 

wykonywane na ulicy Niwka wykonywane są w ramach gwarancji przez wykonawcę. 

Poinformował również, że zostanie wystosowane pismo w tej sprawie.   

 

Radna Pani Cecylia Gąda zwróciła się z zapytaniem, kiedy zostaną przywrócone wiaty 

przystankowe oraz zapytała czy istnieje możliwość przedłużenia chodnika przy drodze nr 305  

w Radomyślu.  

 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że wiaty przystankowe zostały 

zdemontowane ze względu na plac budowy, o terminie ich przywrócenia poinformuje Radnych  

na najbliższym posiedzeniu. Wójt poinformował również o negatywnej odpowiedzi dot. 

przedłużenia chodnika przy drodze nr 305. 

 

Radna Pani Barbara Górna-Szulc ze względu na trwającą przebudowę drogi nr 305 zawnioskowała 

o wyrównanie wjazdu na ulicę Piaski w Wijewie. 

 



Radny Pan Radosław Zamiatała ze względu na trwającą przebudowę drogi nr 305 

zawnioskował o wyrównanie wjazdu na ulicę Zachodnią w Wijewie.  

 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że wnioski w sprawie 

wyrównania wjazdów zostaną zgłoszone do wykonawcy. 

 

Ad. pkt. 11. Zakończenie. 

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek posiedzenia został wyczerpany.  

Podziękował za obecność, aktywny udział w posiedzeniu i zakończył obrady. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

            Przewodniczący Komisji   

            /-/ Radosław Zamiatała 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

Protokołowała: 
Paulina Zając                                                                                      


